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Morning!

Hierbij de input van vanochtend.

Groet,

Samenvatting:
¢ Media die vooruitblikken op de persconferentie van vanavond, stellen dat 'het Kabinet de optimisten zal moeten

teleurstellen'. Maar wie goed heeft opgelet de afgelopen tijd, zal moeten aanvoelen dat de lockdownmaatregelen
zeer beperkt zullen worden versoepeld. Media herhalen temperende woorden' die Rutte (en De Jonge) de

afgelopen week hebben geuit.

s Eris een groeiend verschil in hoe de samenleving en het Kabinet de positievere RIVM-cijfers duidt, aldus media.

"Waarom nog wachten op de anderhalvemetersamenleving nu de RIVM-cijfers beter worden? De economische

cijfers worden namelijk steeds slechter. En veel bedrijven zijn klaar voor de anderhalvemetereconomie"”, aldus

voorstanders van een versoepeling. Daar tegenover staat het Kabinet dat liever een te kleine stap wil nemen

dan het risico lopen op een nieuwe uitbraak doordat er te snel versoepeld wordt. Bovendien wordt nog lang niet

aan alle vijf randvoorwaarden van het OMT voldaan. Aan Rutte dus de taak om de rest van Nederland dinsdag
ook te overtuigen van die koers. Media verwachten daarbij een strakke, heldere persconferentie.

« En die koers ligt sinds gisteren (alweer) op straat. Media benoemen de maatregelen alsof het definitieve MCCb-

besluit al is genomen. Media verwachten de volgende maatregelen: zoveel mogelijk thuisblijven; horeca en

winkels blijven dicht; evenementen afgelast tot na de zomer; basisscholen en kinderopvang open (na overleg
met onderwijskoepels over hoe precies); jongeren wat meer ruimte te geven om te kunnen sporten; opties
verkennen om contactberoepen weer te laten werken; en verpleeghuizen laten bekijken hoe een

bezoekersregeling zou werken. De Landelijke Organisatie Cliéntenraden adviseert vandaag specifiek dat laatste

te besluiten.

¢ Volgens media is het grootste twistpunt daarbij de scholen: die zijn enorm verdeeld (zowel ouders als

leerkrachten als bestuurders) over de vraag: 'moeten de scholen na de meivakantie open?’ Volgens Trouw had

het besluit de scholen te sluiten niets met wetenschap te maken, maar met maatschappelijke druk. ‘Hoe groot is

de druk nu uit de samenleving de scholen weer open te doen?' vraagt de krant zich af.

. Kritiek op de app houdt aan. Ook in Europa neemt draagvlak voor een corona-app af. Zowel in Frankrijk.

Duitsland, Engeland en Italié groeit de tegenstand. Privacy-zorgen staan daarbij voorop, maar ook praktische
uitvoerbaarheid. Alleen in Noorwegen is er sinds kort een app: 'Smittestop' heet die. De app meet of iemand

langer dan vijftien minuten dichter dan twee meter in de buurt is geweest van een besmet persoon.

« Vandaag spreekt de UEFA 55 aangesloten bonden. Morgen besluit het over het Europees voetbalseizoen. De

KNVB gaat uit van een herstart van het voetbal op 1 oktober.(EEEEI waarschuwt de

regering de rol van het voetbal niet te onderschatten en vindt dat er meer (financiéle) steun moet komen

vanwege het maatschappelijk belang.

Belangrijke signalen uit de analyse vandaag:
« Zorg voor niet-coronapatiénten steeds meer onder druk. Volgens Patiéntfederatie Nederland: hebben veel

patiénten door uitstel een zwaardere behandeling nodig. Ziekenhuizen zullen de rest van het jaar bezig zijn om

de achterstanden die door het coronavirus zijn ontstaan, weg te werken. Dat vreestEr
. Er zijn zorgen om zuurstoftekort bij IC-patiénten en de gevolgen daarvan na herstel: aandachtsverlies,

geheugenverlies, problemen met plannen. De Hersenstichting gaat onderzoek financieren op de effecten van
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corona op de hersenen.

. Follow the Money schrijft na gesprekken met deskundigen en inzage in vertrouwelijke berichten van IC-

medewerkers dat 'door amateurisme, paniekvoetbal en onkunde bij VWS de IC's nu een schrijnend tekort aan

goede beademingsapparatuur hebben'. De aankoop van de Trilogy Evo en de V60 van Philips zorgt voor

'volslagen onbegrip' bij hoogleraren, IC-personeel en deskundigen op gebied van beademingsapparatuur. Die

apparaten zouden niet geschikt zijn voor coronapatiénten.

« De NVIC stelt dat met het toedienen van korter werkende slaapmiddelen de ligduur van coronapatiénten op de

IC met enkele dagen kan worden verkort. De NVIC noemt oversedatie een belangrijke oorzaak van de lange

ligduur van patiénten met covid-19. Die ligduur is momenteel gemiddeld 21 dagen, maar zou zonder

langwerkende middelen 18 of 19 dagen kunnen zijn.

« Volgens onderzoek door Ieder(in) zorgt de crisis voor mensen met een beperking of chronische aandoening voor

problemen. Voor 60 procent van de mensen is de zorg of steun tijdens de coronacrisis verminderd, of gestopt.

Dat zorgt voor praktische en sociale problemen. Iets minder dan de helft meldt dat de lichamelijke gezondheid

achteruitgaat. Bij ruim 60 procent zijn behandelingen als fysio- of psychotherapie gestopt. Zo is zwemmen met

een fysiotherapeut vaak niet meer mogelijk: het zwembad is dicht én de fysiotherapeut moet op afstand

werken. Ongeveer 40 procent is eenzamer en net zoveel mensen voelen meer stress.

+ De Landelijke Organisatie Cliéntenraden adviseert het kabinet om vandaag de bezoekregeling in verpleeghuizen
te versoepelen. "Niet door een algemene maatregel, maar door verpleeghuizen de ruimte te geven maatwerk te

leveren”.

s Steeds meer partijen willen dat er een onderzoek komt naar een mogelijk verband tussen luchtkwaliteit en het

coronavirus in de regio Uden. De regio Noordoost-Brabant is hard getroffen door het virus, en juist daar is de

luchtkwaliteit slecht door onder andere de intensieve veehouderij, zegtEEE <o- Omroep
Brabant.

51.2e ziet in

aanloop naar het Kabinetsbesluit de saamhorigheid afnemen onder Nederlanders, nu het coronavirus hier

minder slachtoffers maakt. De grootste paniek is weg onder burgers, constateert hij. Nu gaan mensen weer

afwegingen maken als individu, of als lid van een bepaalde beroepsgroep, zegt BEN "ledereen maakt voor

zichzelf een kostenbatenanalyse: 'mijn sector moet uit de brand geholpen worden’, ‘mijn zaak moet weer open’.
Het is daarom niet verwonderlijk dat we met z'n allen meer de straat op gaan, vindt de deskundige.

App(athon)
« Bronnen zeggen tegen de NOS dat veiligheidsdiensten VWS vorige week gewaarschuwd hebben dat het veel te

hard van stapel loopt met de plannen voor een corona-app. Afgelopen donderdag bezorgden de diensten een

brief van vijf pagina's bij het ministerie. Daarin stond beschreven waarop moest worden gelet met het oog op de

nationale veiligheid. Vooral de haast van het ministerie zorgde voor ergernis. Binnen een paar weken wilde

minister De Jonge een werkende corona-app hebben, maar dat noemden de veiligheidsdiensten verre van

realistisch. "Dat snapt iedereen die iets met computerbeveiliging doet", aldus een bron van de NOS. De diensten

schrijven in hun advies dat bij het selecteren van een app onder meer aandacht moet zijn voor uit welk land

apps afkomstig zijn en hoe de gegevens werden opgeslagen. Dat gebeurde in de praktijk nauwelijks, zegt een

betrokkene. "De brief lijkt terzijde geschoven te zijn." Betrokkenen zeggen het inmiddels echter onwaarschijnlijk
te vinden dat de deadline van 28 april voor een werkende app nog zal worden gehaald.

+ De Autoriteit Persoonsgegevens kan geen oordeel geven over de opzet van de 7 'corona-apps’ die het ministerie

van VWS heeft geselecteerd. De AP vindt dat het ministerie de kaders niet duidelijk genoeg heeft gesteld.
Daardoor zijn de 7 app-voorstellen onvoldoende uitgewerkt om te kunnen beoordelen of de bescherming van

gevoelige gegevens van Nederlanders voldoende is gewaarborgd.
« Volgens commentatoren zijn er 'harde woorden gevallen' in de Kamer over de app(athon). Enkele reacties uit

de politiek:

"Minister De Jonge maakt te veel haast en hij moet met zijn apps terug naar de tekentafel." Dat zegt D66-

camer INREAECRN.
PvdA-Kamerlid Attje Kuiken deelt het nieuws via Twitter en schrijft: "Terug naar de tekentafel. Not going
to happen met wat er nu aan voorstellen ligt."

Kathalijne Buitenweg van GroenlLinks is boos over de aanpak van De Jonge. "Door deze chaotische

aanpak staan we nu op achterstand." Ze vreest dat door het tumult rond de app, die verdere

verspreiding van het virus moet voorkomen, de kans kleiner wordt dat mensen de app willen gebruiken.

De SP wil dat het kabinet zijn aandacht richt op testen en niet op een app. Ook moet het kabinet zorgen

voor voldoende beschermende middelen voor de zorg. "Dit moet eerst op orde zijn, voordat een app

(iberhaupt zin kan hebben", aldus
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